



KEMENTERIAN PENDIDIKAN
JABATAN PENDIDIKAN NEGERI PERAK

**PEPERIKSAAN PERCUBAAN
BAHASA MELAYU
1103/1
Kertas 1
2 jam**

1. *Kertas peperiksaan ini mengandungi **dua** bahagian: **Bahagian A** dan **Bahagian B**.*
2. *Jawapan hendaklah ditulis di dalam buku jawapan yang disediakan.*
3. *Jawapan boleh ditulis dalam tulisan Rumi atau Jawi.*
4. **Buku jawapan** hendaklah diserahkan kepada pengawas peperiksaan pada akhir peperiksaan.

Kertas peperiksaan ini mengandungi 4 halaman bercetak.

Bahagian A

(30 markah)

Masa dicadangkan: 30 minit

Soalan ini *mesti* dijawab.

Gambar dan maklumat di bawah menunjukkan sebahagian daripada masalah kebersihan di kantin sekolah dan cadangan tindakan yang perlu diambil.

Sebagai seorang ahli Kelab Pengguna Sekolah, anda dikehendaki menulis *sepucuk surat* kepada pihak pentadbiran sekolah untuk mengadukan *masalah-masalah tersebut dan mencadangkan tindakan* yang perlu diambil.

Panjangnya surat anda hendaklah **antara 150 hingga 200 patah perkataan**.



Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) mengingatkan semua pengusaha kantin sekolah dan pengendali makanan di negara ini supaya mematuhi arahan yang ditetapkan dalam penyediaan makanan kepada pelajar bagi mengelak insiden keracunan makanan berulang. Oleh itu, pemantauan harus disegerakan untuk memastikan proses penyediaan makanan dilakukan mengikut prosedur yang betul selain memastikan kebersihan kantin berada pada tahap yang memuaskan.

Sumber: Dipetik dan diubah suai daripada
Pemantauan Kebersihan Kantin Sekolah,
SMK Gombak Setia, 11 November 2020

Bahagian B

[70 markah]

Bahagian ini mengandungi empat soalan. Jawab satu soalan.

Tulis sebuah karangan yang panjangnya antara 350 hingga 500 patah perkataan.

1.

Sambutan Hari Kebangsaan bukan sekadar mengimbuai perjalanan sejarah kemerdekaan negara kembali tetapi Sambutan Hari Kebangsaan merupakan pengisian kemerdekaan ke arah melahirkan masyarakat yang bersatu padu dan mempunyai jati diri. Masyarakat juga dapat menzahirkan rasa bangga menyambut hari penuh bermakna ini sekali gus menyemarakkan semangat cinta akan negara.

Sumber : Dipetik dan diubah suai daripada
Berita Harian, 30 Julai 2020

Berdasarkan petikan di atas, terdapat pelbagai kepentingan Sambutan Hari Kebangsaan kepada masyarakat. Bincangkan.

2.

Menteri Alam Sekitar dan Air, Datuk Seri Tuan Ibrahim Tuan Man yang meninjau Sungai Kim Kim berkata pencemaran sungai itu berpunca daripada pelepasan air sisa daripada aktiviti premis dan pembuangan sisa berjadual. Katanya, untuk menjadikan sungai lebih terpelihara, kerajaan perlu menawarkan ganjaran berpatutan sekiranya masyarakat membuat aduan terhadap pihak yang membuang sisa di sungai selain meminda Akta Industri Perkhidmatan Air (2006) dan Akta Kualiti Alam Sekeliling (1974) untuk memperuntukkan hukuman lebih berat kepada pihak yang mencemarkan sungai.

Sumber : Dipetik dan diubah suai daripada
Utusan Malaysia, 13 Mac 2021

Petikan di atas menyatakan sebahagian daripada punca pencemaran sungai.

Sebagai pengerusi Kelab Pencinta Alam, anda dikehendaki menyampaikan syarahan yang bertajuk "Punca-punca Pencemaran Sungai".

Tuliskan syarahan anda selengkapnya.

3.

Sukan elektronik atau e-sukan telah menjadi antara kerjaya yang menjanjikan pendapatan lumayan. Platform media sosial popular iaitu Facebook (FB) menyediakan ruang untuk penstriman video dan kaedah ini membuka peluang kepada pemain untuk menjana pendapatan menerusi mekanisme kiriman bintang. Selain itu, kemahiran berkomunikasi dan sikap bekerjasama juga mampu dipupuk melalui sukan ini sekali gus menyebabkan Kementerian Pendidikan Malaysia sangat menggalakkan pelajar terlibat dalam sukan elektronik ini.

Sumber : Dipetik dan diubah suai daripada
Harian Metro, 15 September 2020

Berikan pendapat anda tentang kebaikan-kebaikan sukan elektronik atau e-sukan.

4.

Menurut Profesor Emeritus Tan Sri Dr Khoo Kay Kim, kesedaran generasi kini terhadap kepentingan sejarah dapat disifatkan sekadar bermusim kerana kebiasaannya ramai pelajar akan mula mengambil kisah mengenainya hanya menjelang Hari Kebangsaan dan Hari Malaysia. Menurut beliau, pembelajaran sejarah membolehkan pelajar lebih bersifat patriotik dan mengenali negara sendiri.

Sumber : Dipetik dan diubah suai daripada
Berita Harian, 3 Oktober 2018

Pada pendapat anda, selain kepentingan yang dinyatakan dalam petikan di atas, apakah kepentingan pelajar mempelajari sejarah?